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PROTOKÓŁ Nr XIX/2020 

z Sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 30 grudnia 2020 roku w godz. 905– 1126 
 

 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

 

Obecni radni: 12 radnych wg załączonej listy obecności. 

 

Obecni sołtysi: 8 sołtysów wg załączonej listy obecności. 

 

Ponadto w sesji uczestniczył: Wójt Gminy Pan Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata 

Patkowska, Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Zienkiewicz. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i sprawy organizacyjne; 

1) stwierdzenie quorum, 

2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 

3) ustalenie porządku obrad. 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

1) Wójta Gminy; 

2) Przewodniczącego Rady Gminy, 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

  1)Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2024 

a. przedstawienie opinii RIO o projekcie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2024; 

  2) uchwalenia budżetu gminy na rok 2021: 

a. odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b. odczytanie opinii RIO i komisji stałych Rady Gminy Komarówka Podlaska, 

c. dyskusja na wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

d. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej; 

3) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok; 

4) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok; 

5) przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy na 2021 rok; 

6) zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

7) zmiany uchwały budżetowej na 2020rok. 

4.  Wolne wnioski i informacje. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – poinformowała, iż dzisiejsza sesja Rady Gminy 

Komarówka Podlaska jest zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samo-

rządzie gminnym. 

 

 

 

Ad. 1.1 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –  stwierdziła na podstawie listy obecności, iż 

Rada jest władna do podejmowania uchwał, ponieważ na 15 Radnych Rady Gminy Komarówka Podla-

ska w sesji uczestniczy 12 Radnych (nieobecni: Radny Pan Paweł Uss vel Wąsowicz, Radny Pan Stani-

sław Golanko, Radny Pan Sławomir Ilczuk) 

 

Ad. 1.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – poinformowała, że protokół z ostatniej sesji 

był wyłożony do wglądu. Wzorem poprzednich sesji, zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczyty-

wania. 

 

Poprosiła o uwagi. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 1.3 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do ustalenia porządku obrad. 

Wpłynął wniosek Pana Wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwa-

lenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Komarówka Podlaska. Na poprzed-

niej sesji ustalaliśmy ten Regulamin, ale w międzyczasie przyszły poprawki. Musimy wprowadzić worki 

czarne, z przeznaczeniem na pozostałe odpady zbieramy selektywny i worki fioletowe, z przeznaczeniem 

na niesegregowane odpady komunalne. Musimy także, wprowadzić zapisz odnośnie utrzymania sanitar-

nego kontenerów, że kontenery muszą być dezynfekowane. To podpunkt 8. „w celu zapewnienia nale-

żytego stanu sanitarnego pojemników do gromadzenia odpadów, właściciele nieruchomości zobowiązani 

są do utrzymania ich w czystości, mycia i dezynfekcji” a także “właściciele nieruchomości zobowiązani 

są do utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym i porządkowym miejsc gromadzenia odpadów”. 

Proponuję tę uchwałę przyjąć w podpunkcie 8. punktu 3. po zmianach uchwały budżetowej. Czy mają 

Państwo uwagi do porządku obrad. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Komarówka Podlaska. 

Projekty uchwał zostały wprowadzone do porządku obrad jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia zmienionego porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i sprawy organizacyjne; 
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1) stwierdzenie quorum, 

2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 

3) ustalenie porządku obrad. 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

1) Wójta Gminy; 

2) Przewodniczącego Rady Gminy, 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

  1)Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2024 

a. przedstawienie opinii RIO o projekcie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2024; 

  2) uchwalenia budżetu gminy na rok 2021: 

a. odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b. odczytanie opinii RIO i komisji stałych Rady Gminy Komarówka Podlaska, 

c. dyskusja na wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

d. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej; 

3) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok; 

4) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok; 

5) przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy na 2021 rok; 

6) zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

7) zmiany uchwały budżetowej na 2020rok; 

8) uchwalenie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Komarówka Podlaska. 

4.  Wolne wnioski i informacje. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad. 2.1 

Wójt Gminy - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Od ostatniej sesji został ogło-

szony przetarg na zbiórkę i transport odpadów komunalnych z terenu naszej Gminy. W dniu 16 grudnia 

odbyło się otwarcie ofert. Wpłynęły dwie oferty Ekolider i Ecoglobe. Ekolider za wartość 350 zł netto 

za tonę, Ecoglobe 300 zł netto za tonę. Firma Ecoglobe została wezwana do uzupełnienia tej oferty. Nie 

uzupełnili oferty, więc przetarg został w dniu wczorajszym unieważniony. Dzisiaj ogłosimy kolejne po-

stępowanie na zbiórkę i transport odpadów komunalnych z terenu naszej Gminy. Czyli przetarg nie wy-

łonił wykonawcy ze względu na nieuzupełnienie złożonej oferty. Przetarg był ogłoszony na usługę na 

dwa lata i transport 1000 ton w ciągu tych dwóch lat z terenu naszej Gminy plus tzw. prawo opcji 500 

ton, które wykonawca miałby zebrać i zawieść do zagospodarowania w Adamkach. 

Złożyłem dwa wnioski do Wojewody w ramach Funduszu Inwestycji Samorządowych. Pierwszy na 

wkład własny do budowy sieci wodociągowej w Przegalinach Dużych na wartość 419 715,00 zł. Drugi 

wniosek, też na wkład własny, na budowę ulicy Wojska Polskiego 645 900,00 zł. Nasz pierwszy wniosek 

składany do Rady Ministrów do Warszawy nie został oceniony pozytywnie, ale został ogłoszony drugi 

nabór poprzez wojewodów i tu złożyliśmy te dwa wnioski i czekamy na ich rozpatrzenie. 

Jest ogłoszony przetarg na remont Organistówki i GCK w ramach środków uzyskanych z Unii Europej-

skiej, dzisiaj otwarcie ofert. Myślę, że jeszcze w trakcie sesji poinformujemy, kto złożył oferty i na jaka 

wartość. 

Został uzupełniony wniosek na budowę sieci wodociągowej, przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 

modernizację naszej gminnej oczyszczalni, jest w trakcie oceny w Urzędzie Marszałkowskim. 

Odbyło się spotkanie z Prezesem PKS Międzyrzec w sprawie dowozu uczniów.  PKS wnioskował, aby 

coś z tą umową zrobić, z racji, że w ostatnim miesiącu tylko 25 dzieci było dowożonych, a nasza umowa 

jest na cztery autobusy. Postanowiliśmy, że poczekamy na nowe ogłoszenie Premiera, ilu uczniów po 
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feriach będzie uczęszczało i wtedy podejmiemy decyzję. Mamy dwa wyjścia, w ramach ustawy covido-

wej, albo zwiększyć cenę biletu do ceny realnej związanej z kosztami dowozu, albo rozwiązać tę umowę 

i zawrzeć nową umowę z innym lub tym samym wykonawcą na innych warunkach. 

Nie wiemy, co będzie po feriach. Na chwilę obecną jest przedszkole i zerówka, inne dzieci są zdalnie 

nauczane. Jeśli coś będzie wiadomo, to tę umowę będziemy negocjować. 

Został podpisany końcowy aneks do umowy na dofinansowanie budowy sieci wodociągowej. Praca jest 

już wykonana w miejscowości Przegaliny Duże. Zostało man do zwrotu trochę środków w tym roku albo 

zaraz w roku następnym Urząd Marszałkowski to zwróci. 

Zakończono montaż kontenera na stadionie, wraz z przyłączami. Łączny koszt tego przedsięwzięcia to 

85 724,00 zł. w tym zakup kontenera 50 000,00 zł, montaż przyłącza wodno-kanalizacyjnego 20 000,00 

zł, budowa studni, dokumentacja i nadzór. Wykonane zostały trybuny, wartość 19 800,00 zł. Łącznie w 

tym roku na modernizację stadionu Gmina poświęciła 105 546,00 zł. To zostało wykonane i zapłacone z 

budżetu Gminy i można z tego korzystać. 

Budowana jest wiata na strzelnicy, dzisiaj bądź jutro zostanie skończona. Przeznaczone na to było 10 

000,00 zł. Stara została rozebrana, nowa jet w trakcie budowy. 

Brałem udział w pracach komisji stałych, prowadziłem bieżące sprawy, przyjmowałem interesantów. 

Dziękuję. 

 

Ad. 2.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Od ostatniej Sesji uczestniczyłam w pracach 

Komisji połączonych, Komisji Rewizyjnej i Budżetowej. Podpisywałam uchwały. Pełniłam dyżury. 

Dziękuję. 

 

Ad. 3.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy punktu następnego podjęcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2024. 

 

Skarbnik Gminy - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, poinformuję o przedsię-

wzięciach jakie planujemy na rok 2021: 

Montaż odnawialnych źródeł energii, realizacja 2019-2021. Na 2021 rok przeznaczamy 2 159 972, 00 

zł. 

Efektywne wykorzystanie dziedzictwa kulturowego, czyli modernizacja i wyposażenie budynku GCK i 

remont Organistówki. Wartość w 2021 roku 1 352 587,00 zł. 

Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Przegaliny Duże i Brzeziny oraz przydomowych oczysz-

czalni w Przegalinach Dużych i Żulinkach wraz z przebudową oczyszczalni ścieków w Komarówce Pod-

laskiej, będzie realizowana po podpisaniu umowy o dofinansowanie. Wartość w 2021 roku 1 639 094,93 

zł. Inwestycja jest realizowana w latach 2020- 2022. 

Planowany jest montaż odnawialnych źródeł energii to ogniwa fotowoltaiczne, jeżeli wniosek zostanie 

pozytywnie zaakceptowany, to będzie realizowany w roku 2021, planujemy na to 808 146,00 zł. 

Realizujemy tez przedsięwzięcia bez udziału środków europejskich: 

Budowa Remizy OSP w Wólce Komarowskiej, inwestycja realizowana od 2018 roku. Na 2021 rok prze-

znaczamy 100 000,00 zł. 

Przebudowa drogi gminnej na ulicy Wojska Polskiego na 2021 rok przeznaczamy 1 614 750,00 zł, po 

uzyskaniu dofinansowania. Inwestycja rozpoczęta w 2017 roku, wówczas były sporządzone dokumen-

tacje. Cały czas jest w budżecie. 

Modernizacja budynku Szkoły w Walinnie, w 2021 roku przeznaczamy na to 12 000,00 zł. 

Udzielimy dotacji dla Gminy Wohyń 15 000,00 zł. na efektywne wykorzystanie dziedzictwa kulturowego. 

Gminy Wohyń przekaże nam dotację a my Gminie Wohyń. 
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Budowa oświetlenia ulicznego w Przegalinach Małych, na 2021 rok przeznaczamy 95 000,00 zł. W 2019 

roku była wykonana dokumentacja na ten cel. 

Przedsięwzięcia w zakresie wydatków bieżących z udziałem środków europejskich: 

Dalszy ciąg projektu Dobry Start w Przedszkolu. 

Realizacja projektu Moda na Seniora w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. 

Wynik budżetu: budżet zamyka się deficytem w kwocie 661 682,93 zł, który zostanie pokryty niewyko-

rzystanymi środkami pieniężnymi na rachunku bieżącym budżetu, związanymi z realizacją zadań podle-

gającym szczególnym zasadom rozliczania. Chodzi tu o Fundusz Inwestycji Lokalnych, te środki już 

uzyskaliśmy, są na naszym rachunku bankowym i będą służyły na pokrycie deficytu. 

Zadłużenie Gminy na 2021 rok, na koniec roku, jeżeli zaciągniemy kredyt, który planujemy w wysokości 

592 000,00 zł, będzie wynosiło 6 470 843,00 zł. W międzyczasie będziemy spłacać kredyt, na rok 2021 

planujemy 723 011,00 złotych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Otwieram dyskusję nad Wieloletnią Prognozą 

Finansową? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lu-

blinie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej przedstawionej przez Gminę 

Komarówka Podlaska.   

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia Ko-

misji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gmin – odczytała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-

2024. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-

2024. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymu-

jących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu uchwalenie budżetu 

gminy na rok 2021. 

 

Wójt Gminy – Budżet to roczny plan dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów danej jed-

nostki, w tym przypadku naszej Gminy. Powiem w ogólnych kwotach. Nasze dochody łącznie na 2021 

rok opiewają na kwotę 27 485 390,00 zł. Wydatki 28 147 073,00 zł. Deficyt 661682,00 zł. Dużą pozycją 

zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków są kwoty na zadania zlecone to prawie 6 milionów – 5700 

000,00 zł. Są to świadczenia rodzinne 500+, inne świadczenia rodzinne, które teraz realizuje GOPS. Rów-

nież utrzymanie ewidencji ludności i Urzędu Stanu Cywilnego. Są to pieniądze, które otrzymujemy i mu-

simy na te cele wydać. Mamy dwie rezerwy w budżecie. Jedna rezerwa ogólna to 130 200,00 zł i druga, 

celowa na zarządzanie kryzysowe 56 000,00 zł. Udzielamy z budżetu dotacji, zarówno na funkcjonowanie 
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naszych jednostek, jak również do powiatu i na funkcjonowanie Szkoły w Walinnie. Nasze jednostki to 

Biblioteka Publiczna, Gminne Centrum Kultury. Do Powiatu udzielamy dotacji na Warsztat Terapii Zaję-

ciowej, bo od tamtego roku jest to tak praktykowane. Dla Gminy Wohyń 15 000,00 zł, Gmina Wohyń 

udzieli nam dotacji w wysokości 20 000,00 zł, bo mamy wspólny projekt, który jest realizowany z zadania 

efektywne wykorzystanie dziedzictwa kulturowego i Wohyń też prowadzi równoległy projekt. Łącznie 

udzielamy dotacji 1 057 499,00 zł. Zadania inwestycyjne, mamy ich łącznie na kwotę 7 831 000,00 zł. 

Jedno zadanie jest bardzo niepewne, ale jest wstawione, to montaż instalacji fotowoltaicznych. Wniosek 

jest na liście rezerwowej i w przypadku dołożenia środków albo oszczędności przetargowych ma szanse 

na realizację, dlatego znalazł się i w budżecie i w wieloletnirj prognozie finansowej. Te zadania, które już 

Pani Skarbnik przedstawiła, będą w większości uzależnione od otrzymania środków zewnętrznych. Bu-

dowa sieci wodociągowej wraz z przydomowym oczyszczalniami i modernizacja, mamy, tak jak mówi-

łem, wniosek złożony i uzupełniony. Myślę, że w pierwszym kwartale będziemy wiedzieli czy dostaniemy 

środki unijne, wówczas ogłaszamy przetarg. Jest to na zasadzie, zaprojektuj i wybuduj, ta firma, która 

będzie wyłoniona, będzie miałem za zadanie wykonać dokumentację i w dwóch etapach to zrealizować. 

Przebudowa drogi gminnej Wojska Polskiego, również jest złożony wniosek o dofinansowanie do Woje-

wody . Jeżeli będzie lista zatwierdzona przez Premiera, ogłaszamy przetarg i to będzie realizowane. Z 

takich  pewnych inwestycji, na które już mamy podpisane umowy na dofinansowanie to jest drugi etap 

budowy instalacji kolektorów słonecznych oraz kotłów ciepła bo na to jest umowa i jest już przetarg 

ogłoszony, pierwszy etap jest wykonany. To też efektywne wykorzystanie dziedzictwa kulturowego, na 

który dzisiaj będzie otwarty przetarg na remont i Organistówki i naszego Centrum Kultury. Na mocy 

porozumień chcemy zrealizować budowę drogi w Brzozowym Kącie, tutaj przekażemy dla Starostwa 

dotację w wysokości 250 000 zł i ten odcinek od posesji Państwa Olszewskich aż do szkoły byłby zreali-

zowany w 2021 roku. Z tych inwestycji mamy jeszcze budowę oświetlenia ulicznego w Przegalinach 

Małych 95 000 zł. Są to typowo nasze środki budżetowe. Z naszych, typowo środków budżetowych, w 

stu procentach, jest też budowa budynku OSP w Wólce Komorowskiej. Myślę, że jak będzie dalej takie 

zaangażowanie mieszkańców, to ten budynek ma szansę, może nie być skończony, ale bardzo blisko ukoń-

czenia budowy. Z mniejszych spraw to dotacja na modernizację Szkoły w Walinnie, to jest 12 000 zł. 

Zaplanowane jest jeszcze wykonanie dokumentacji na remont budynku po byłej szkole, czyli pałacu w 

Żeliźnie. Jeżeli oczywiście taka zajdzie potrzeba. O środkach unijnych, które chcemy pozyskać, również 

Pani Skarbnik mówiła. Do pozyskania mamy zaplanowane praktycznie przeszło 4 miliony złotych. W 

przychodach mamy zaplanowany kredyt 592 000 zł. oraz środki z czeku, który Premier wręczał. Roz-

chody to jest spłata kredytu 723 000 zł. Mamy zaplanowane utrzymanie naszych wszystkich jednostek na 

tym stopniu organizacyjnym, jaki i w tym roku. Mówię tu o Przedszkolu Samorządowym, Szkole Podsta-

wowej z oddziałem przedszkolnym, świetlicą i stołówką, Liceum Ogólnokształcącym również ze sto-

łówką, Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, Warsztacie Terapii Zajęciowej, Gminnym Centrum Kul-

tury oraz Bibliotece Publicznej. Zaplanowane są środki na utrzymanie 10 jednostek Ochotniczych Straży 

Pożarnych. Tu największa kwota jest związana z budową remizy w Wólce Komorowskiej, ale też utrzy-

manie bieżące wszystkich jednostek. Jest zaplanowane dosprzętowienie i doumundurowanie. Są też 

środki na remonty dróg gminnych, bieżące remonty, bieżące utrzymanie, czyli równiarka, kosiarka do 

poboczy, naprawy kruszywem i żwirem. Budżet to jest plan oczywiście, on w trakcie wykonywania, w 

trakcie możliwości pozyskania różnego rodzaju środków, będzie modyfikowany. Wtedy, gdy będą możli-

wości zarówno pozyskania środków, jak i możliwości finansowe naszej gminy będziemy się nad tym 

pochylali. Dochody myślę, że są bardzo realnie policzone, opierają się na tych naszych wcześniej podję-

tych uchwałach o stawkach podatków i opłat lokalnych i oczywiście na pismach, które wpłynęły do nas z 

Ministerstwa Finansów o wysokości subwencji i o wysokości środków z podatku dochodowego. Takie 

kwoty zostały przyjęte. Czasami one się zmieniają, to już wiem z doświadczenia i niestety na minus, ale 

tu do budżetu one tak zostały skalkulowane. Myślę, że może tyle tak tytułem, tak bardzo ogólnie, żeby i 

sołtysi i państwo przed swoim monitorami wiedzieli. Ewentualnie w dyskusji wyjdzie coś więcej. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Otwieram dyskusję nad budżetem. Czy mają 

Państwo pytania? 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Chciałbym uzyskać odpowiedź na moje pytanie. Poprosiłem o przygo-

towanie wydatków na wypłaty dla nauczycieli i dla pracowników Gminy. Jakie to są kwoty? Jakby 

można teraz uzyskać odpowiedź na to pytanie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ale czy Szanowny Pan Radny, będzie zgłaszał 

poprawkę do budżetu? 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – To jest oczywiście z poprzedniego roku, ale w następnym roku też 

będzie to wydatek. Jak to się ma do poprzedniego budżety i to przyszłego to można wywnioskować. 

Dziękuję. 

 

Wójt Gminy – Szanowni Państwo, tak jak powiedziałem, zaplanowaliśmy w wydatkach budżetowych, 

na utrzymanie jednostek, zarówno szkół, jak i urzędu gminy, środki, które wynikają z tej sytuacji organi-

zacyjnej, jaka jest teraz. Czyli z ilości zatrudnionych nauczycieli i kwot, jakie wynikają z przepisów praw-

nych, plus założyliśmy, że może być podwyżka wśród nauczycieli, jak najbardziej, bo już w tym roku 

było 6% i prawdopodobnie w następnym też będzie. Ja przygotowałem taką odpowiedź z Panią Skarbnik, 

jak się kształtują te wynagrodzenia. Ja to przekażę pisemnie, bo to jest w postaci tabelki. Liceum Ogól-

nokształcące wśród nauczycieli średnio 6543 zł brutto miesięcznie, średnio czyli i kontraktowani i mia-

nowani i dyplomowani. To jest średnia stawka brutto, nadmieniam, żeby to jasno było zrozumiane, że to 

nie jest na rękę. Szkoła Podstawowa ma 6420 zł, bo to jest bardzo podobnie, przedszkole 6438 zł. W 

szkołach średnich obsługa w liceum ma około 3300 zł, czyli panie sprzątające, kucharki, palacze i admi-

nistracja to dwie sekretarki, bo jedna jest w szkole podstawowej i jedna jest w liceum. W urzędzie gminy 

to się kształtuje: administracja brutto 4618 zł. Nie jest wliczony Wójt, Skarbnik i Sekretarz, bo my mamy 

troszkę te wynagrodzenia odbiegające od urzędniczych i w obsłudze u nas w zasadzie jest 4300 zł. Przy 

czym jeszcze, bo to jest też dość istotna sprawa, żeby oddać pewną sprawiedliwość, że nauczyciel w ciągu 

roku ma 72 dni wolne, abstrahując już od godzin pracy, pracownik w Urzędzie 26, bo tyle ma urlopu, 

jeżeli już jest na pełnym urlopie. Bo to jest też ważne, ile się pracuje jeszcze w danym etacie. Już abstra-

hując od tego, ile jest godzin w etacie, bo w Urzędzie jest 40 godzin, w szkołach godzin jest 20, ale jest 

przygotowanie do pracy i sprawdzanie. Jednak przy założeniu, że pracujemy po 40 tygodniowo, tak te dni 

w roku wychodzą. Takie są średnie wynagrodzenia brutto. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Jaka jest stawka podatku? 

 

Wójt Gminy – Podatek 17% i ZUS ponad 1000 zł. Tak to wychodzi. Na wynagrodzenie nauczycieli to 

nie będziemy mieli wielkiego wpływu. Tyle się należy i tyle trzeba dać. Jeżeli nie damy, to musimy dać 

w dodatku uzupełniającym do końca lutego. Jeżeli nie wyrobią średnich wynagrodzeń, to trzeba wypłacić 

dodatek uzupełniający. Tak staramy się ustalać arkusz organizacyjny, żeby tego dodatku uzupełniającego 

nie płacić, czyli nauczyciele mają pełne etaty oraz godziny ponadwymiarowe i wtedy wychodzi, że jest to 

średnio wynagrodzenie i nie płacimy dodatku, czyli płacimy za przepracowane godziny. W Urzędzie jest 

spłaszczenie wynagrodzeń, bo nie ma dużych różnicy, jak widzicie Państwo, między obsługą a urzędni-

kami. Myślę, że nawet między nami tak samo, bo jak Sekretarz ma 6800 zł. brutto Skarbnik 7200 zł. brutto 

Wójt 9400 zł. brutto z ZUS, ze wszystkim, no to spłaszcza się wszystko. Ale tak jest, cyfry nie kłamią. To 

jest przygotowane, także to jest nasza nasza odpowiedź. 
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Radny Pan Sebastian Sałuch – Ile kosztuje Rada? 

 

Wójt Gminy – 102 000 zł jest zaplanowane w tym budżecie na rok 2021. Obsługa Rady, Komisji, ryczałt 

Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego i sołtysi. Planujemy zawsze po 10 sesji i komisji, nie zawsze 

jest ich po 10. Wypłatę mamy uzależnioną od posiedzeń Rady i od udziału w posiedzeniach komisji. 

Raczej to nie jest przekraczane. Myślę, że w tym roku też nie będzie.Wykonanie, pewnie będzie około 

80 000 zł. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – W jakim procencie czy stopniu pobory są pokrywane ze Skarbu Państwa 

a w jakim z Urząd Gminy? Chodzi o szkoły. 

 

Skarbnik Gminy – Około 3 milionów dokładamy do budżetów szkół. A budżety szkół to są głównie 

wynagrodzenia, tak do 90% całości budżetu. 

 

Wójt Gminy – Subwencji oświatowej mamy 5 080 000 zł, to co otrzymujemy na szkoły, do tego jeszcze 

będzie trochę dotacji na ucznia przedszkolnego, ale to jest mała kwota. A wydatki będziemy mieli na 

całą oświatę przeszło 7 milionów. Także 2 miliony, tylko w tym są wynagrodzenia, ale i utrzymanie 

budynku, czyli energia, opał, dowozy uczniów. Czyli jak mówiłem mamy 5 080 000 zł, tu jest pismo z 

Ministerstwa o planowanej kwocie subwencji oświatowej. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Czyli wynagrodzenia nauczycieli kształtuje Karta Nauczyciela. Tak więc 

my tu niewiele możemy zmienić. 

 

Wójt Gminy – Jeżeli nie zmieniamy stopnia organizacyjnego, czyli chcemy utrzymać te wszystkie 

szkoły i te etaty nauczycielskie i taki podział na klasy jak mamy, to te kwoty, które są w budżecie, one 

muszą być. One są przeliczane przez Panią Skarbnik i księgowego z oświaty i one muszą zostać, po 

prostu, bo inaczej nie wypłacimy wynagrodzeń. Bo przeszło 90% kosztów to są generalnie wynagrodze-

nia nauczycieli i obsługi. Jeśli nie decydujemy na jakąś reorganizację, to trzeba to zabezpieczyć i uchwa-

lić. Zgodnie z tym pismem mamy 9 734 000 zł. subwencji. Jest to część podstawowa 3400, uzupełniające 

i jeszcze mamy tą część równoważącą 72 000 i oświatowa 5 000 000 i to daje 9700 000. To jest nasza 

planowana subwencja. A do przedszkola to jest dotacja na ucznia 1500 zł a resztę z własnych. 

 

Skarbnik Gminy – Na przedszkole mamy 555 000 zł. po zmianach. To znaczy na samo przedszkole, a 

tu jeszcze mamy uczniów niepełnosprawnych w przedszkolu, to jest 140 000 zł, to jest razem 700 000 

zł. Tak jak mówiłam i 100 000 zł. dotacji 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk – To do oświaty dokładamy w granicach 

3 milionów. 

 

Wójt Gminy – Trzy nie, łącznie przeszło dwa miliony. 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Tutaj jeszcze widzę, jest napisane: rada gminy, sesje, komisje i diety 

ryczałt to 550 000 zł. To tylko nasze wynagrodzenia? Bez obsługi rady? 

 

Skarbnik Gminy – Tak, ale będzie więcej wydatkowane, bo to są plany na listopad. Trzeba doliczyć 

grudzień i będzie około 70 000 zł. Oprócz tego, sołtysi otrzymują dodatkowo za roznoszenie nakazów. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Ta średnia to jest przy ilu godzinach? 
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Skarbnik Gminy – Z Karty Nauczyciela wynika 40 godzin tygodniowo, ale pensum nauczyciela w 

szkole podstawowej to 18 godzin tygodniowo, 25 godzin tygodniowo w przedszkolu, 35 godzin tygo-

dniowo w bibliotece, 26 godzin tygodniowo w świetlicy. Są to tak zwane godziny przy tablicy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania ? 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Skarbnik Gminy – przedstawiła uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Lublinie z dnia 24 listopada 2020 r. w sprawie zaopiniowania przedłożonego przez Wójta Gminy Koma-

rówka Podlaska projektu uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia Ko-

misji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2021. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2021. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymu-

jących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.3 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu podjęcie uchwały  w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2021 rok. 

 

Sekretarz Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywa-

nia Problemów Alkoholowych jest przyjmowany uchwałą rady gminy corocznie na podstawie artykułu 

4.1 ustęp 2 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Gminny program  

określa cele do osiągnięcia i zadania do realizacji na 2021 rok. Na realizację programu przeznaczona jest 

kwota 50 000 zł. Kwota określona w programie, czyli 50 000 zł w całości pochodzi ze środków pocho-

dzących z opłat za korzystanie z zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Program przewiduje 

realizację następujących zadań: zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla 

osób uzależnionych od alkoholu i tutaj chodzi konkretnie o opłacenie kosztów orzekania biegłych o 

przedmiocie uzależnienia od alkoholu, umożliwienie osobom, które mają zasądzone leczenie w niesta-

cjonarnej placówce lecznictwa odwykowego odbywania terapii na miejscu, czyli tutaj w Komarówce 

Podlaskiej. Drugie zadanie to jest udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe po-

mocy psychospołecznej a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie i tutaj jest koordynowanie 

działań dotyczących pomocy ofiarom przemocy w rodzinie, konkretnie współpraca z zespołem interdy-

scyplinarnym. Kolejne zadanie prowadzenie działalności informacyjnej i edukacyjnej w szczególności 

dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych. I tutaj mamy wszelkie 

działania profilaktyczne, które są skierowane do naszej społeczności i tutaj mamy konkursy, program 

realizowany w naszych szkołach na terenie gminy. Mamy spektakle, mamy imprezy. Jeżeli jest możli-
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wość realizowania takich imprez trzeźwościowych, to w tym zadaniu jest to realizowane. I kolejne za-

danie wspomaganie działalność instytucji i stowarzyszeń fizycznych służących rozwiązywanie proble-

mów alkoholowych. Tutaj jest zaplanowana kwota 9000 zł i to jest dotacja dla stowarzyszenia na reali-

zację w tym przypadku zadania: organizacji lokalnych imprez i innych przedsięwzięć promujących 

zdrowy i trzeźwy styl życia z uwzględnieniem aktywności kulturalnej i sportowej dzieci i młodzieży oraz 

całych rodzin. I jeszcze raz powiem, że całkowita kwota na realizację Programu to jest kwota 50 000 zł 

i w całości pochodzi z opłat za korzystanie z zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania odnośnie tej 

uchwały? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia Ko-

misji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gmin – odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Roz-

wiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymu-

jących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.4 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu podjęcie uchwały  w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 

 

Sekretarz Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Gminny Program Przeciwdziałania Narkoma-

nii podobnie jak Gminny Programy Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przyjmo-

wane są corocznie uchwałami Rady Gminy. Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii jest uchwa-

lany na podstawie artykułu 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii. Na 

realizację Programu przewidziana jest kwota 5000 zł, ta kwota również pochodzi z opłat za korzystanie z 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, bo taką możliwość ustawa dopuszcza. Zadania, które są 

przewidziane do realizacji to, zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem. Udzielanie rodzinom gdzie występuje problem narko-

manii pomocy psychospołecznej i prawnej oraz prowadzenie działalności profilaktycznej,  informacyjnej, 

edukacyjnej oraz szkoleniowej w zakresie rozwiązania problemów narkomanii. W szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, a także działań na 

rzecz dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeu-

tycznych. Gros środków finansowych z kwoty 5000 zł jest przeznaczone na trzecie zadanie, ze względu 

na problem narkomanii, który został zdiagnozowany na terenie Gminy. W chwili obecnej nie jest to tak 

zanaczący problem jak problem leczenia terapii uzależnienia od alkoholu czy leczenia uzależnia od  alko-

holu. Dlatego gros środków finansowych zostało przeznaczone na prowadzenie działalności profilaktycz-

nej, informacyjnej i edukacyjnej do społeczności, żeby dokonywać właściwych wyborów podczas swo-

jego życia w Gminie Komarówka Podlaska. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania odnośnie tej 

uchwały? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia Ko-

misji jest pozytywna. 

 

Sekretarz Gmin – odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymu-

jących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.5 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu podjęcie uchwały  w 

sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy na 2021 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Odczytała plan pracy Rady Gminy Komarówka 

Podlaska na rok 2021. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski –Odczytał plan 

pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu na rok 2021. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Janusz Siwiński –Odczytał plan pracy Komisji Rewizyjnej 

na rok 2021. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wodzińska-

Furman –Odczytała plan pracy Komisji  Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych na rok 2021. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Tadeusz Magier –Odczytał plan pracy Ko-

misji Skarg, Wniosków i Petycji  na rok 2021. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Tak jak jest napisane, plany są otwarte i w każ-

dym momencie mogą ulec zmianie i mogą być dodane dodatkowe punkty. Czy maja Państwo jakieś uwagi 

do tych planów pracy Komisji czy Rady? 

 

Skarbnik Gmin – odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych 

komisji Rady Gminy na 2021 rok. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji 

Rady Gminy na 2021 rok. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymu-

jących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.6 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany wieloletniej prognozy finansowej, których szczegółowy wykaz 

znajduje się w załączonym do uchwały uzasadnieniu. Poinformowała, że uchwała w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej została dostosowana do zmian uchwały budżetowej. W załączniku przedsięwzięcia 

zmniejszono środki w kwocie 900 000 zł z drogi Wojska Polskiego w Komarówce Podlaskiej w roku 

2020. Natomiast droga ta została przesunięta do realizacji na lata 2021. Z przedsięwzięć w roku 2020 zł  

montaż odnawialnych źródeł energii, jest to zadanie 2, przesunięto na lata 2021- 2022, ponieważ cze-

kamy na uzyskanie dofinansowania, jeżeli projekt uzyska pozytywną opinię i znajdą się środki w budże-

cie instytucji dotującej. Przesuwamy, również w przedsięwzięciach środki na wykonanie solarów dla 

mieszkańców i pieców na pellet z roku 2021 na 2020 rok, wiąże się to z tym, że wykonanych zostało 

więcej instalacji. Przesuwamy środki w kwocie 156 926 zł. Są to środki z Unii częściowo i środki nasze 

własne, czyli pochodzące z wpłat mieszkańców. Poza tym, nie ma większych zmian. Są wprowadzone 

tylko dochody i wydatki z zarządzeń, które były podejmowane przez Pana Wójta w związku z wprowa-

dzonymi zmianami z Urzędu Wojewódzkiego i ze środkami, które zostały uwzględnione ze zwiększonej 

subwencji oświatowej na bony dla nauczycieli. Łącznie to jest tak 26 500 zł. zwiększona subwencja na 

500 plus dla nauczycieli i 11 730 zł dochody i wydatki z Urzędu Wojewódzkiego. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania odnośnie tej 

uchwały? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia Ko-

misji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymu-

jących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała i objaśnienie do Uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.7 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok, których szczegółowy wykaz 

znajduje się w załączonym do uchwały uzasadnieniu. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania odnośnie tej 

uchwały? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia Ko-

misji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała oraz uzasadnienie do Uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3.8 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Komarówka Podlaska. Tak jak wspomniałam wcze-

śniej, dotyczy to jedynie tych worków, wchodzi czarny i fioletowy, a także o utrzymanie sanitarne pojem-

ników w odpowiedniej czystości. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania odnośnie tej 

uchwały? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia Ko-

misji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gmin – odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Komarówka Podlaska. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i po-

rządku na terenie Gminy Komarówka Podlaska. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymu-

jących się”. 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do punktu wolne wnioski i in-

formacje. 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Chciałem wrócić do tych wynagrodzeń, gdyż wcześniej nie chciałem 

zajmować czasu. Z wyliczeń, które dostałem w trakcie sesji, to wychodzi mi, że zarobki w Urzędzie 

Gminy to średnio ponad 7 tysięcy. 
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Wójt Gminy – Ja już powiedziałem, ile wychodzi. 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Ale każdy, kto pracuje w Gminie, jest pracownikiem Gminy. Nie liczy-

łem Pana Wójta i nas radnych. Tak więc wychodzi 7100 zł. 

 

Wójt Gminy – To niemożliwe. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Panie Radny jak Pan to wyliczył? 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Ja nie będę liczył. Tylko gwoli wyjaśnienia co tutaj wychodzi. Z danych, 

które otrzymałem, tak wychodzi. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Nie można liczyć tak średniej. Trzeba policzyć 

wszystkich pracowników, dodać i podzielić przez ilość pracowników. Tyle nie wyjdzie. 

 

Wójt Gminy – Średnia nie może być wyższa od najwyższych zarobków. 

 

Skarbnik Gmin – Wynagrodzenia Sekretarza, Skarbnika i Pan Wójta są podawane do publicznej wiado-

mości. Każdy może przeczytać. Natomiast pracownicy administracji zarabiają brutto 3863 i ZUS, czyli 

4618 brutto. Czyli na rękę niecałe 3000, może 2800. 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Nie widziałem Pana Wójta, ale Skarbnik i Sekretarz są też pracownikami 

Urzędu Gminy. 

 

Wójt Gminy – Tak, ale aby wyliczyć średnie na osobę, to trzeba dodać wynagrodzenie Skarbnika, Sekre-

tarza, wszystkich pracowników i podzielić przez wszystkich zatrudnionych. Mamy około 23 osoby za-

trudnione. Średni etat urzędniczy wynosi 4600 zł, obsługi 4300 zł, Skarbnika, Sekretarza około 8000 zł. 

To trzeba dodać i podzielić na 23 lub 24 etaty. Nie dzielimy tak jak Pan Radny na 3. 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – To ja właśnie poprosiłem o takie dane, o których Pan Wójt teraz mówi. 

Sugerowałem się tym, co dostałem. Dziękuję. 

 

Wójt Gminy – Ale nawet z tego, co jest napisane... To jest sugestia w złej wierze. Każdy z tu obecnych 

rozumie, że Pan wprowadza celowo opinie publiczna w błąd. 

 

Skarbnik Gmin – Panie Radny, w przypadku nauczycieli ma Pan podane wszystkie 56 etatów. I dało się 

to wyliczyć średnią. Tutaj zostało to wyliczone inaczej. Na następną sesję przygotujemy prawidłowe wy-

liczenia, tak jak Pan oczekuje. 

 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Dobrze, dziękuję. Czyli te obliczenia były złe i nikt ma się tym nie 

sugerować. 

 

Skarbnik Gmin – Są dobre. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska zarządziła przerwę w obradach Rady Gminy. 
Przerwa godz. 1053-1112. 
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Radny Pan Sebastian Sałuch – Chciałem wyjaśnić i przeprosić wszystkich, bo zaszło nieporozumienie. 

Zarobki średnie w naszej Gminie 4800 po poprawnym obliczeniu, brutto. Dziękuję i przepraszam, jeśli 

kogoś wprowadziłem w błąd. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki –  Ja, odnośnie kradzieży w Wiskach. Nie wiem, czy wszyscy wiedzą o 

kradzieży w Wiskach. Przyjechali dwa tygodnie temu w sobotę i 80-letniej pani ukradli psa. Policja była 

i stwierdziła, że to była kradzież. Powiedzieli tej pani, że może to zgłosić do sądu. Czy Pan Wójt wie coś 

więcej o tej sprawie? Kradzież polegała na tym, że nikt z Gminy, o tym odebraniu psa, nie wiedział. Bo 

legalnie musi być weterynarz. A to w sobotę przyjechały Panie i zabrały psa. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy u nas będzie punkt szczepień na Covid? 

Czy Powiat ma zamiar wycinać krzaki na drodze powiatowej w Przegalinach od drogi Wisznickiej do 

Żulinek? Co zrobiono z przepustem, przysypano go tłuczniem, a kamienie są ostre? 

 

Sołtys wsi Przegaliny Duże Pan Wojciech Radczuk – Chciałbym zawnioskować, na prośbę sołectwa 

Przegaliny Duże, o odcinek drogi w opłakanym stanie, Kolonia Zagranica. Odcinek ponad kilometrowy 

tej drogi, to tragedia. Deszcz popada, woda stoi. Asfalt jest cały spękany. Po zimie, jak będą mrozy, droga 

się rozjedzie i będzie całkowicie zamknięta i nie da się nią przejechać. Bardzo proszę Wysoka Radę i Pana 

Wójta o rozpatrzenie tej sprawy i ujęcie w budżecie na przyszły rok lub następny. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Może Komisja przejechałaby drogami powia-

towymi i sprawdziła ich stan. 

 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Na kanale są miejsca, gdzie bobry zrobiły spiętrzenia, niewiele brakuje, 

aby przerwało wały. I wiosną dojdzie do zalania. Kto tym zawiaduje? 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Odnośnie zdarzenia z kradzieżą psa, to jestem na 

tym etapie co i wtedy. Po telefonie Pana Radnego zadzwoniłem na policję. Policja przyjechała. Potem 

rozmawialiśmy z panią dziennikarz, ona miała przeprowadzić swoje a la śledztwo. Faktem jest, że do 

Urzędu Gminy żadna organizacja nie zgłosiła konieczności odebrania tego psa, ze względu na zły dobro-

stan. Do policji też nie było zgłoszenia, więc ta sytuacja jest dziwna i niewyjaśniona do tej pory. Nie wiem, 

czy ta pani do policji zgłosiła tę sprawę w sensie kradzieży? 

Odnośnie bobrów zgłoszę to do Dyrektora Wód Polskich, że są takie żeremia na kanale i rzece i to grozi 

zalaniem. 

Odnośnie szczepień Covid, jest zgłoszony nasz Ośrodek Zdrowia. Nie wiem, kiedy będą szczepienia i czy 

szczepionka dotarła do Komarówki. 

 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – W tej chwili jeszcze nie ma. W pierwszej kolejności miał się szcze-

pić personel i punktem jest szpital w Radzyniu, który jeszcze nie otrzymał szczepionek. Nikt nie został 

jeszcze zaszczepiony, z powodu braku szczepionek. 

 

Wójt Gminy – Czyli czekamy, ale jest to na pewno zgłoszone. 

Krzaki. Z Radnym Powiatowym zgłaszaliśmy wszystkie drogi do odkrzaczania. Starosta obiecywał, że 

będzie przysyłał ekipy, a zimą nawet będzie to szybciej szło. Ja przypomnę o tej drodze. 
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Wspomnę, też o przepuści, który trzeba zabezpieczyć masą bitumiczną. 

Odnośnie drogi powiatowej Zagranica, tak jak było mówione w budżecie. Na następny rok, na zasadzie 

porozumienia z Powiatem, 50 na 50, mamy tylko tę drogę Brzozowy Kąt i przekazujemy 250 tys. zł. Takie 

są nasze możliwości budżetowe. Myślę, że Powiat chciałby robić więcej, gdybyśmy mieli pieniądze na 

zabezpieczenie 50% wkładu własnego. Ja na chwilę obecną to te 250 tys. zł i powiedziałem stop. Jeżeli 

pojawią się jakieś pieniądze albo z oszczędności przetargowych, albo któraś z inwestycji nie będzie wy-

konana, to wtedy zgłoszę do Powiatu potrzebę nakładki asfaltowej na tym odcinku. Tam jest kiepska 

droga, zresztą jest więcej takich dróg. Jeśli będziemy mieli takie możliwości i Radni tak zadecydują, to 

Starosta chętnie się zgodzi. Tylko mamy sporo inwestycji zaplanowanych. Nie miałem już możliwości, 

aby też nie iść w kredyt. Teraz dobieramy niecałe 600 tys. i spłacamy przeszło 700 tys. w planie na 2021 

rok. Chcemy ustabilizować kredyt albo trochę z niego zejść. Nie chciałem iść w większe wydatki. Jednak 

budżet różnie się wykonuje. W tym roku też dokładaliśmy do dróg powiatowych. W tym roku wydaliśmy 

przeszło 700 tys. zł. Widać te inwestycje: cały ciąg Walinna-Kolembrody i Brzozowy Kąt. Teraz też jak 

pojawią się jakieś pieniądze, to będziemy je lokować w drogach, bo jest dużo potrzeb. Ale nie ma innej 

opcji, jeżeli jest jakaś kompleksowa przebudowa z dofinansowaniem Wojewody, to jest zasada 50 na 50, 

tak robią wszystkie gminy i my nie będziemy wyjątkiem. Inne gminy dają dużo większe pieniądze, jeśli 

mają takie możliwości. Na rok 2021 mamy ten Brzozowy Kąt i tyle. 

Przetarg na Organistówkę i GCK, były cztery oferty. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma AZ-BUD Pan 

Andrzej Zieniuk. Łącznie na kwotę 935 761,00 zł, mieliśmy przeznaczone 1017 000,00 zł. na ten cel. Jeśli 

wszystko zgadza się w tej ofercie, to będzie ona wybrana i podpisana. Inne oferty to 1300 000,00 zł, 1100 

000,00 zł, tak powyżej miliona. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Po wyczerpaniu porządku obrad dokonała za-

mknięcia obrad sesji, dziękując wszystkim za udział. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Przewodniczący Rady 

Gminy Komarówka Podlaska 

/-/ 

Joanna Krupska 

/dokument podpisany elektronicznie/ 

 

 

                     Protokolant             

 

          Anna Kurianowicz-Klimiuk             

 

 

 

 Protokół sporządzono dnia 18 stycznia 2021 roku. 
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WYKAZ UCHWAŁ 

RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji w dniu 30 grudnia 2020 r. 
 

  

Uchwała Nr XIX/150/2020 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Uchwała Nr XIX/151/2020 w sprawie uchwały budżetowej na 2021 rok. 

 

Uchwała Nr XIX/152/2020 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2021. 
 
Uchwała Nr XIX/153/2020 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2021. 

 
Uchwała Nr XIX/154/2020 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i jej stałych Komisji na rok 

2021. 

 
Uchwała Nr XIX/155/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 
Uchwała Nr XIX/156/2020 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

 
Uchwała Nr XIX/157/2020 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na te-

renie Gminy Komarówka Podlaska. 
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